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Geachte heer Koolmees,  

 

Op 15 juni 2021 hebben leden van de vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid in 

een mondeling overleg met u van gedachten gewisseld over de stand van zaken met betrekking tot 

de toekomst van het pensioenstelsel. De leden van de commissie hebben deze open gedachtewisse-

ling zeer gewaardeerd en zien graag uit naar een volgend mondeling overleg in dit dossier. 

 

De leden van de 50PLUS-fractie wensen na dit mondeling overleg nog enige vragen over de toe-

komst van het pensioenstelsel ter beantwoording aan u voor te leggen. De leden van de CDA-fractie 

sluiten zich aan bij de tweede en derde vraag.  

 

1. Bent u zich ervan bewust dat er nu meer dan 2 biljoen ofwel 2000 miljard euro aan activa op 

de balansen van de pensioenfondsen staat? Bij een jaarlijkse uitkering van aan pensioenen 

van tussen de 30 en 40 miljard is dat voldoende voor meer dan 50 jaar uitkeringen. De jaar-

lijkse premies zijn inmiddels blijven stijgen en zijn nog altijd hoger dan de uitkeringen. Dat 

betekent dat zonder zelfs enig rendement dat enorme bedrag van 2 biljoen blijft door-

groeien. Pensioendeskundigen Jan Pierik en Rob de Brouwer hebben in hun brief aan de in-

formateur1 aangetoond dat dat de premie zonder bezwaar naar 15% kan van het huidige ni-

veau van 27% en dat zelfs bij uitkering van de totale inhaalindexatie over 40 jaar nog 

steeds voor 30 jaar uitkeringen in kas zijn. Hoe lang duurt het nog voordat we in Den Haag 

in de gaten krijgen dat we een enorm rijk pensioenstelsel hebben dat zich gedraagt als een 

Dickensiaanse vrek? U kunt het Rijk zelfs ontlasten van een enorme premielast, er kan 

ruimte ontstaan voor hogere nettolonen voor leraren, verpleegkundigen en politiemensen en 

het hoeft niets te kosten. Het enige dat u zou moeten doen is erkennen dat de activa van de 

pensioenfondsen de afgelopen 10 jaar met 120% zijn toegenomen terwijl de uitkeringen 

door volume effecten alleen maar met 35% zijn gestegen. 

 

 
1 https://www.kbo-brabant.nl/wp-content/uploads/2021/06/Bijlage-1-Brief-Rob-de-Brouwer-en-Jan-Pierik-aan-
informateur-Hamer-inzake-economie-en-pensioenen.pdf.  
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2. Met het uitstel van het indienen van het voorstel Wet toekomst pensioenen is ook de invoe-

ring van het transitie-ftk van de baan. U hebt toegezegd na te denken over de gevolgen, 

maar hebt nog niets laten horen. Kortingen lijken in ieder geval van de baan en sommige 

fondsen kunnen indexeren op basis van de oude ftk-regels. Maar het ABP en PFZW zitten 

nog onder de 105% dekkingsgraad. En dat is de actuele dekkingsgraad en niet de beleids-

dekkingsgraad. Hoewel de inflatie toeneemt, lijkt de ECB te kiezen voor continuering van het 

bestaande opkooppakket. Maar in de VS stijgt de inflatie sterker en het zou kunnen dat de 

Federal Reserve wel kiest voor een hogere rente. Dan kan Europa niet achterblijven. Wat 

zijn de gevolgen van de stijgende rente dan voor het nieuwe stelsel? 

 

3. Kunt u een berekening geven over de extra pensioenuitgaven door de fondsen als de ge-

miste indexatie sinds 2008 wordt uitgekeerd, maar zonder structurele doorwerking. Een glo-

bale berekening van de leden van de 50PLUS-fractie kwam eerder uit op 37 mld. Klopt dit 

bedrag? 

 

De leden van de vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid zien uw beantwoording 

met belangstelling tegemoet en ontvangen deze graag binnen vier weken. 

 

Hoogachtend, 

 

 

Prof. dr. E.M. Sent  

Voorzitter van de commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid 

  


